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AANLEIDING VOOR EEN ENQUÊTE 

ONDER MEDEWERKERS VAN PRIMARK 

 
 

 

Op 9 februari 2017 besteedden diverse media aandacht aan de onvrede die geuit werd door 

medewerkers van het filiaal van Primark in Groningen. Daarop stelde FNV Handel tussen 10 en 19 

februari 2017 een online enquête open voor (ex-)medewerkers van Primark. De respons op de enquête 

overtrof alle verwachtingen. Al in 2016 en begin 2017 sprak FNV Handel tientallen medewerkers van 

verschillende filialen van Primark. In deze gesprekken kwamen diverse zaken op tafel die door 

medewerkers van Primark als negatief werden ervaren. Deze ervaringen komen veelal overeen met de 

uitkomsten van de enquête.  

WELKE ONDERWERPEN? 
FNV Handel heeft in de enquête (ex-)medewerkers van Primark bevraagd over een aantal onderwerpen, die in de 

eerdere contacten met medewerkers naar voren zijn gekomen en die als problematisch worden ervaren. Dat zijn:  

 werkdruk;  

 roosters en werktijden;  

 waardering door de leiding;  

 problemen met ziekmelden;  

 het aanvragen van vakantie;  

 cameratoezicht;  

 (het ontbreken van) een ondernemingsraad bij Primark.  

 

HOE IS DE ENQUÊTE OPGEZET? 

De online enquête bestond uit zowel meerkeuzevragen als open vragen. Deze enquête is in anderhalve week tijd door 

maar liefst 1186 medewerkers en ex-medewerkers ingevuld. Van de respondenten heeft een grote meerderheid 

gebruikgemaakt van de mogelijkheid om een toelichting te geven bij bepaalde vragen. In deze rapportage worden de 

uitkomsten van de enquête gedeeld en worden diverse van deze reacties weergegeven, om zo de uitkomsten van de 

meerkeuzevragen nader in te kleuren (N.B.: deze citaten zijn niet herleidbaar naar individuele werknemers).  

 

WAT WIL FNV HANDEL BEREIKEN MET DE UITKOMSTEN VAN DEZE ENQUÊTE?  

FNV Handel is verrast over de enorme respons op de enquête en geschrokken van de uitkomsten. Vele medewerkers 

geven aan waardering te missen en een angstcultuur te ervaren, in een omgeving waarin je als medewerker met een 

tijdelijk contract altijd afhankelijk bent van een volgend contract.  

De bond beschouwt de enquête als een online meldpunt voor ervaringen van werknemers en ex-werknemers van 

Primark. Het is niet gezegd dat alle uitkomsten één-op-één representatief zijn voor de ervaringen van alle werknemers 

en ex-werknemers van Primark. Echter, gezien de enorme respons op de enquête is FNV Handel van mening dat er 

alle aanleiding is voor Primark om de uitkomsten heel serieus te nemen en hierover het gesprek aan te gaan met FNV 

Handel. De bond heeft Primark uitgenodigd om het overleg aan te gaan en afspraken te maken over het verbeteren 

van de arbeidsomstandigheden bij Primark. Deze uitnodiging is inmiddels geaccepteerd door de modeketen.  
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INZET FNV HANDEL  

Wat FNV betreft worden er concrete afspraken gemaakt met Primark over: 

 naleving cao en wetgeving; 

 werkdrukonderzoek; 

 een betere verhouding vast-flex; 

 het oprichten van een ondernemingsraad; 

 een medewerkerstevredenheidsonderzoek; 

 afspraken over een verzuimbeleid dat aan de wettelijke vereisten voldoet; 

 herziening van het Primark Handboek waar dat in strijd is met de wet; 

 functioneel  en proportioneel cameratoezicht. 

 

OVER PRIMARK 

Primark is een snelgroeiende Ierse modewinkel die bekend staat om zijn zeer lage prijzen. De winkelketen opende zijn 

eerste filiaal in Nederland in Rotterdam in 2008. Op dit moment zijn er 16 filialen in Nederland en het bedrijf breidt 

nog steeds uit. In Nederland zijn er naar schatting 4800 mensen werkzaam bij Primark. Voor Primark geldt, net als 

voor o.a. C&A en Hunkemöller, de cao VGT (Vereniging Grootwinkelbedrijven Textiel). FNV Handel is geen partij bij het 

laatste akkoord over deze cao. De FNV is het niet eens met een aantal verslechteringen die in dit akkoord zijn 

afgesproken ten aanzien van toeslagen en loondoorbetaling bij ziekte. Dit laatste is één van de onderwerpen die ook 

uit de enquête naar voren komen als probleem. Het cao-akkoord werd in februari 2017 gesloten tussen de VGT en de 

vakbonden CNV en RMU, die hiermee tekenden voor verslechteringen.  
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UITKOMSTEN VAN DE ENQUÊTE 
 

 

 

1)  WIE HEBBEN DE ENQUÊTE INGEVULD?  

De enquête stond open voor medewerkers van alle filialen van Primark. Ook voormalige medewerkers van Primark 

wisten de enquête goed te vinden.  

Staafdiagram van reacties per filiaal 

 

 

Cirkeldiagram van huidig werknemer / ex-werknemer.   
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Werkt niet 
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2)  WERKDRUK 

We hebben medewerkers gevraagd wat ze vinden van de werkdruk bij Primark. Maar liefst 75% vindt dat deze te hoog 

is. De klachten betreffen onder meer: 

 Te weinig personeel / onderbezetting op de werkvloer; 

 Het continu opjagen van medewerkers door de leiding om sneller te werken; 

 Leidinggevenden op de vloer spreken elkaar tegen, waardoor er onnodig en dubbel werk plaatsvindt. 

 

   
Totaal (1186) 

 260  (21,9 %) 

 884  (74,6 %) 

 42 (3,5 %) 

Werknemers (811) 

 240  (29,6%) 

 536  (66,1%) 

 35    (4,3%) 

Ex werknemers (374) 

 19  (5,1%) 

 348 (93,1%) 

 7  (1,8%) 

 Die is goed in ieder geval niet te hoog 

 Die is over het algemeen te hoog 

 Weet niet / geen mening 

 

WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘Ik werk nu anderhalf jaar bij Primark en er gaan steeds mensen weg en er worden geen nieuwe mensen aangenomen. 

Dus we doen met de helft minder mensen hetzelfde werk als voorheen. En er wordt verwacht dat alles af moet zijn aan 

het einde van de dag...’  

Een medewerker uit Hoofddorp 

 

‘Door slechte communicatie tussen supervisors en managers krijg je telkens nieuwe opdrachten die je dient uit te 

voeren, als je het ene uitvoert wordt er gevraagd waarom je het andere niet af hebt. Soms weet je dan ook niet meer, 

naar wie je luisteren moet. Op drukke werkdagen wordt er enorm veel in korte tijd van je verwacht waardoor je je 

letterlijk met elkaar aan het kapot lopen bent, hard werken ben ik een groot voorstander van. Maar in dit geval gaat 

het echt om een zeer heftige mate.’ 

Een ex-medewerker uit Groningen 

‘Veel te hoge werkdruk. Je wordt continu opgejaagd en gecontroleerd door managers en supervisors. Er wordt dan 

gezegd dat je sneller/netter moet werken. Als je even op een andere plek staat of aan het praten bent wordt er 

gevraagd/geschreeuwd wat je aan het doen bent. Soms wordt er dan zelfs gedreigd met een (schriftelijke) 

waarschuwing.’  

Een medewerker uit Amsterdam 

 

‘Bij ons in de winkel zijn er vaak momenten dat er hogere mensen, managers, door de winkel gaan lopen om te 

controleren of iedereen wel hard genoeg werkt en of iedereen wel ver genoeg uit elkaar staat zodat praten niet 

mogelijk is. Ik heb al veel mensen gesproken die hierdoor zijn ontslagen.’ 

Een medewerker uit Arnhem 
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‘Je bent een nummer en het draait alleen maar om de omzet. Hoe jij heet, wat je interesses zijn of hoe jij je voelt, 

boeien de supervisors en managers niet.’  

Een ex-medewerker uit Enschede 

 

‘Ik kon de werkdruk niet aan, wou graag een lagere functie (die er wel waren). Ze hebben mij toen apart genomen in 

een kantoortje en op mij ingepraat om ontslag te nemen. Ik was helemaal in de war en heb dit tot grote spijt gedaan. 

Eigenlijk was ik op dat moment in de war van de werkdruk.’ 

Een ex-medewerker uit Amsterdam 

 

3)  ROOSTERS EN WERKTIJDEN 

We hebben medewerkers van Primark gevraagd of zij tevreden zijn over hun roosters en werktijden bij Primark. 

Primark werkt grotendeels met vaste roosters, desondanks ervaart 65% van de respondenten dat Primark 

onvoldoende rekening houdt met hun wensen en privélevens. Onder meer de volgende klachten komen vaak terug:  

 Roosters worden zonder overleg met de medewerker op het laatste moment gewijzigd; 

 Primark houdt onvoldoende rekening met studie / tentamens van scholieren en studenten; 

 Medewerkers moeten zelf vervanging regelen als ze een keer niet kunnen werken.  

   
Totaal (1174) 

 316  (26,9%) 

 766  (65,3%) 

 92    (7,8%) 

Werknemers (803) 

 256  (31,9%) 

 477  (59,4%) 

 70     (8,7 %) 

Ex werknemers (370) 

 60   (16,2%) 

 288 (77,8%) 

 22    (6,0%) 

 Ja, er wordt voldoende rekening gehouden met mijn wensen en privéleven 

 Nee, er wordt onvoldoende rekening gehouden met mijn wensen en privéleven 

 Weet niet / geen mening 

 

WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘De contracturen worden opeens na een bepaalde periode veranderd zonder te bespreken of het wel goed uitkomt of 

niet. Je krijgt een melding via e-mail wat er gaat veranderen en vanaf wanneer het ingaat. Je mag niet terugmailen en 

je wordt alleen gevraagd om langs komen in je vrije tijd om te tekenen, verder mag je niks doen. Als je weigert of het er 

niet mee eens bent dan wordt er niks aan gedaan en blijven ze je dwingen om te tekenen. Doe je dat niet dan houdt 

het op en hoef je wat dat betreft niet meer te komen werken. Zo word je geïntimideerd, gechanteerd en gedwongen 

voor iets te tekenen dat je niet kan of wilt.’ 

Een medewerker uit Zaandam 

‘Je werkt volgens een vast urencontract en hebt hier geen enkel voorwaarde te stellen. Mocht je een uurtje eerder of 

later willen werken, dan zal je moeten ruilen met medewerkers en dit door drie verschillende mensen (andere 

medewerker, manager afdeling en medewerker HR) moeten laten tekenen. Wordt géén rekening gehouden met eigen 

wensen. Wil je extra werken? Het wordt genoteerd en vervolgens worden er nieuwe mensen aangenomen.’  

Een ex-medewerker uit Venlo 
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‘Ik als alleenstaande moeder werd ingedeeld van 17/21 uur. Hierover kon niet gepraat worden. ‘Wil je een baan of 

niet. Voor jou 10 anderen’. ‘ 

Een ex-medewerker uit Den Haag 

 

‘Ik vind het raar dat je bij Primark je beschikbaarheid niet gewoon elke maand kan doorgeven. Je hebt vaste dagen en 

werktijden die eigenlijk helemaal niet veranderd mogen worden. Ik wilde onlangs mijn dagen veranderen en werd toen 

geadviseerd om ontslag te nemen omdat het voor hun niet mogelijk was om mijn dagen aan te passen.’  

Een medewerker uit Amsterdam 

 

‘Er is geen sprake van flexibiliteit je moet altijd je contracturen werken op dezelfde dagen en als je dit wilt wijzigen 

wordt er heel moeilijk over gedaan. Als je een keer niet kan werken moet je zelf een vervanger zoeken, negen van de 

tien keer vind je die niet.’  

Een medewerker uit Rotterdam Zuidplein 

 

4)  WAARDERING DOOR DE LEIDING 

Voelen medewerkers zich door de leiding binnen Primark met respect behandeld? Maar liefst 67% van de 

respondenten beantwoordt deze vraag met een nee. Veelgenoemde klachten zijn: 

 Bij Primark geldt een strikte hiërarchie. Er zijn klachten over alle lagen van leidinggevenden, waarbij vooral het 

gebrek aan communicatieve vaardigheden gehekeld wordt; 

 Medewerkers ervaren een cultuur van intimidatie en vriendjespolitiek; 

 Medewerkers geven aan dat ze in het bijzijn van klanten uitgescholden en gekleineerd worden; 

 Het feit dat de voertaal binnen Primark (deels) Engels is, draagt bij aan het gebrek aan communicatie. 

 

   
Totaal (1157) 

 324 (28,0%) 

 771 (66,6%) 

 62    (5,4%) 

Werknemers (792) 

 298  (37,6%) 

 441  (55,7%) 

 53      (6,7%) 

Ex werknemers (364) 

 25   (6,9%) 

 330 (90,7%) 

 9      (2,5%) 

 Ja, ik word als werknemer over het algemeen met respect behandeld 

 Nee, ik vind dat de leiding binnen Primark niet respectvol met de werknemers omgaat 

 Weet niet / geen mening 

 

WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘Nee ik voel me zeker niet gewaardeerd door het management. Communicatie binnen het bedrijf is erg slecht, ze lopen 

langs elkaar heen. Verder als je een manager wilt spreken zijn ze te 'druk'. Winkel moet voor sluitingstijd altijd netjes 

zijn. Het lijkt net alsof het management de werknemers ziet als robots (zo voel ik me wel).’ 

Een medewerker uit Nijmegen 
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‘De supervisors en managers voelen zich altijd beter dan de medewerkers en er wordt ook echt duidelijk gemaakt dat je 

als verkoopmedewerker "minder" bent dan de supervisors en managers.’  

Een medewerker uit Amsterdam 

‘Je wordt vaak genoeg, ook in het openbaar, op je plaats gewezen en afgeblaft met wat er van je wordt verwacht die 

dag en wat je verkeerd doet. Je wordt enorm gekleineerd, in het bijzijn van anderen, ook klanten. Je wordt constant in 

de gaten gehouden door verschillende managers die je onbeschoft behandelen. Uitzonderingen daar gelaten.’  

Een medewerker uit Amsterdam 

‘De managers praten niet eens tegen het personeel. De managers communiceren met de supervisors die het vervolgens 

naar het personeel communiceren, zelfs waar je bij staat. Het komt denigrerend over.’  

Een medewerker uit Eindhoven 

‘Hard werken, niet klagen en een beetje slijmen bij leidinggevenden en je kan oké bij Primark werken. Maar geef vooral 

niet een andere mening dan de leiding. En vaak als je werk moet doen, vinden ze het achteraf niet mooi. Kan je alles 

weer terugzetten. Ook de pauzes, de werkdruk, ziek personeel zijn punten waar respectvoller mee overweg kan worden 

gegaan.’  

Een ex-medewerker uit Enschede 

 

5)  PROBLEMEN MET ZIEKMELDEN 

Gaat Primark op een juiste wijze om met ziekmeldingen, of ondervinden werknemers hier problemen mee? Voor 66% 

van de respondenten is dat laatste het geval. De volgende problemen worden veelvuldig genoemd: 

 De leiding / HR informeert onder meer naar de aard van de ziekte en medicijngebruik, hetgeen wettelijk gezien 

niet toegestaan is;  

 Ziekmeldingen worden soms niet geaccepteerd en medewerkers worden verplicht om toch naar het werk te 

komen. Zo niet, dan wordt het loon ingehouden;  

 Zieke medewerkers moeten (conform het Primark handboek) elke dag voor 8:00 bellen of ze nog steeds ziek zijn, 

ongeacht wat hun ziekte is. De dagen binnen een ziekteperiode waarop een medewerker niet belt, worden 

ingehouden op het loon; 

 Vele medewerkers geven aan dat als zij zich ziek willen melden, Primark telefonisch onbereikbaar is. Dat je je dan 

niet ziek kan melden, is het probleem van de medewerker.  

 

   
Totaal (1150) 

 213 (18,5%) 

 760 (66,1%) 

 177 (15,4%) 

Werknemers (789) 

 185 (23,4%) 

 481 (61,0%) 

 123 (15,6%) 

Ex werknemers (360) 

 27   (7,5%) 

 279 (77,5%) 

 54   (15,0%) 

 Nee, hier gaat Primark fatsoenlijk mee om 

 Ja, ik heb hier weleens problemen mee gehad  

 Weet niet / geen mening 
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WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘Ik heb mij geprobeerd ziek te melden i.v.m. een griep ik had 40 graden koorts. Ik moest toch komen van HR. Ik ben 

naar het werk gegaan, heb meerdere keren aangegeven dat ik ziek was en dat het echt niet meer ging. Maar ik moest 

doorwerken, ik ben uiteindelijk flauwgevallen tijdens mijn werk en daarop zei mijn manager dat ik even mocht 

uitrusten en als het beter ging moest ik weer de vloer op. Waarna iemand anders godzijdank heeft besloten dat ik toch 

wel echt naar huis moest. De week hierna moest ik elke dag met HR bellen en wilde ze het liefst dat ik kwam werken 

terwijl mijn koorts niet omlaag ging.‘ 

Een medewerker uit Eindhoven 

 

‘Ziekmelding is vreselijk. Je gaat bijna liever doodziek aan het werk dan dat je HR moet bellen met een ziekmelding. Ze 

willen alle details weten wat er aan de hand is. Als je niet uitkijkt, melden ze je niet ziek maar maken ze er een 

onbetaalde dag of vakantiedag van. Elke ochtend moet je opnieuw bellen. Het gebeurt soms dat er gewoon gezegd 

wordt ‘volgens mij valt het wel mee en kan je gewoon werken’. Als je met de arbo-arts in aanraking komt is ook leuk. 

De arts maakt een mooi plan om weer aan het werk te gaan, maar Primark past het plan helemaal aan naar zijn eigen 

idee en komt met mooie praatjes waarom.’  

Een ex-medewerker uit Zoetermeer 

  

‘Ik heb mij nooit ziek gemeld, omdat ik mijn baan niet wil verliezen. Er was een collega en zij lag in het ziekenhuis. Dit 

had ze al weken van tevoren aangegeven. Haar contract werd niet verlengd. Er was weer een collega van een andere 

afdeling, ze deed haar werk heel goed. Iedereen was tevreden over haar, ze heeft zich in anderhalf jaar 1/2 keer ziek 

gemeld. Ze kreeg geen vast contract en werd per direct buiten gezet. Je ziet vaker dat mensen die zich nooit 

ziekmelden een vast contract krijgen.’  

Een medewerker uit Venlo 

‘Als je je ziek meldt, word je niet serieus genomen. Er wordt gevraagd wat je precies hebt en of je dan ook geen andere 

werkzaamheden kunt doen. Je moet elke dag bellen, en met de dag lijken ze je minder te geloven. Ik zie er erg tegen op 

als ik mij een keer ziek meld, omdat ze je gewoon geen fijn gevoel geven. Hierdoor kun je ook niet goed rustig 

uitzieken. Ik heb na 3 dagen geen “zin” meer om te bellen, dus ga ik gewoon aan het werk, ook al ben ik nog ziek. Je 

hebt gewoon geen zin om wéér die discussie aan te gaan. Het is écht heel erg vervelend.’  

Een medewerker uit Groningen 

 

‘Ik was ziek gaan werken omdat ik begrepen had van mijn collega's dat als je je ziek meldt, je toch verplicht wordt om 

het te komen proberen. Eenmaal op het werk aangekomen heb ik meteen aangegeven ziek te zijn. Na 2 uur ging het 

echt niet meer. Antwoord van de manager: ‘Je kan niet weg, had je je maar ziek moeten melden. Ik heb niemand voor 

je die je kan vervangen.’ Het maakt niet uit wat je zegt, ik stond met tranen in mijn ogen. Het deed haar niets.’  

Een ex-medewerker uit Dordrecht 

 

‘Met 40 graden koorts moeten komen werken. Was een keer een tijdje ziek en toen kreeg ik bij terugkomst een 

overzicht onder mijn neus geduwd hoeveel ik Primark heb gekost toen ik ziek was. Dit om mij een soort schuldgevoel te 

geven ofzo. Ook wilde zij bewijs van mijn arts en medicijnen.’  

Een medewerker uit Alkmaar 

 

Ik krijg al buikpijn van het idee mij ziek te moeten melden. Wanneer je weer beter bent, dezelfde dag of een paar 

dagen later (soms zelfs een paar weken later) komt een manager naar je toe met een brief. Zij of hij stelt jou midden 

op de werkvloer een aantal vragen (totaal geen privacy) dat formulier heet: BACK TO WORK. De manager leest hardop 

de vraag en schrijft jouw antwoorden op. Er wordt gevraagd wat je had, of je bij de dokter bent geweest, of je een 

bewijs van de dokter hebt, of je medicatie hebt gehad, of het in de toekomst zich zal herhalen en wat Primark er aan 

kan doen. Heel gênant en totaal geen privacy.’  

Een medewerker uit Rotterdam Zuidplein 
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6)  HET AANVRAGEN VAN VAKANTIE 

Een groot deel van de respondenten (71%) geeft aan dat het aanvragen van vakantie op problemen stuit. Hierbij 

vallen de volgende zaken op: 

 Medewerkers geven aan dat zomervakanties een jaar van tevoren moeten worden aangevraagd en vaker niet 

dan wel wordt zo’n aanvraag afgewezen; 

 Medewerkers ondervinden problemen met het vrij krijgen voor bijzonder verlof, zoals dokters- of 

ziekenhuisbezoek, bruiloften (van naaste familie of zelfs hun eigen bruiloft), begrafenissen en andere (ernstige) 

familieomstandigheden;  

 Een werkgever moet binnen twee weken reageren op een vakantieaanvraag, anders is deze wettelijk gezien 

vastgesteld. Medewerkers laten weten dat Primark zich niet aan deze termijn houdt en vakantieaanvragen ook 

na deze termijn zonder onderbouwing afwijst.  

 

   
Totaal (1139) 

 190 (16,7%) 

 808 (70,9%) 

 141 (12,4%) 

Werknemers (782) 

 153 (19,6%) 

 556 (71,1%) 

 73    (9,3%) 

Ex werknemers (356) 

 36   (10,1%) 

 252 (70,8%) 

 68    (19,1%) 

 Nee, hier gaat Primark fatsoenlijk mee om 

 Ja, ik heb hier weleens problemen mee gehad  

 Weet niet / geen mening 

 

WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER? 

‘Wil je een dag vrij? Moet je gaan ruilen met collega's. Sommige diensten ( bijvoorbeeld 06:00-11:00) zijn onmogelijk te 

ruilen omdat niemand dan kan werken. Als je niet kan ruilen en je verlof wordt afgekeurd, zoals meestal gebeurt, dan 

heb je pech. Maakt niet uit of het een begrafenis, examen, feest of wat dan ook is. Primark dwingt je dan om toch te 

komen.’ 

Een medewerker uit Groningen 

‘Vakantieaanvraag voor de zoveelste keer afgekeurd. Zomervakantie is volgeboekt en dat in januari al?? Zoek het 

maar uit met je kinderen 6 weken schoolvakantie en dat bij heel veel collega's met kinderen. Oh ja maar ik kon er wel 

voor kiezen om 3 weken onbetaald verlof op te nemen....terwijl er dan toch ook onderbezetting is...’  

Een medewerker uit Nijmegen 

‘De zomervakantie moet ongeveer 10 maanden van tevoren aangevraagd worden. Ik werk er 4 jaar maar heb nog 

nooit een goedkeuring gehad voor de zomervakantie. Ook als je vrij wilt vragen, moet het 4 weken van te voren. Mocht 

het niet goedgekeurd worden dan moet je het zelf regelen of je een collega kan vinden die jouw uren wilt coveren. 

Verder wordt er niet gekeken naar de stand van je persoonlijke problemen (mocht er iets voorkomen krijg je geen vrij 

of er werd mij weleens verteld dat ik dan maar ontslag moet nemen).’  

Een medewerker uit Eindhoven 
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‘Ik had tijdig vakantie aangevraagd i.v.m. studie. Ik moest continu navraag doen of er al naar was gekeken. Niemand 

keek om naar mijn aanvraag. Eén dag voor de vakantie werd mijn aanvraag afgewezen, terwijl dat wettelijk en volgens 

de cao niet is toegestaan. Er was ook geen geldige reden.’  

Een medewerker uit Dordrecht 

‘Ik moest vervanging regelen voor mijn vakantiedagen. Dit heb ik netjes gedaan. Bleek het na een tijdje dat de mensen 

die me zouden vervangen geen contractverlening hebben gekregen. Ik moest vlak voor mijn vakantie nieuwe mensen 

regelen, omdat Primark vond dat dit mijn probleem is. En als ik het niet zou regelen, zou ik niet op vakantie mogen.’  

Een medewerker uit Eindhoven 

‘Ik heb 3 jaar geen vakantie gekregen in de zomer terwijl de zomermaanden rustige maanden in Primark waren. Zo is 

nog niet lang geleden een vakantieaanvraag afgekeurd die ik een jaar van tevoren wil opnemen. Daarnaast heb ik 

belangrijke verjaardagen en deadlines van mijn school gemist omdat mijn aanvragen zijn afgekeurd. Ik heb in 

meerdere Primark-winkels gewerkt en het gebeurt regelmatig dat de vakantieaanvragen kwijtraken waardoor 

medewerkers het opnieuw moeten indienen.’  

Een medewerker uit Rotterdam Zuidplein 

 

7)  CAMERATOEZICHT EN PRIVACY 

Bij Primark hangen camera’s. Dat is onder bepaalde omstandigheden toegestaan, maar wel gebonden aan 

privacywetgeving. We hebben werknemers gevraagd of zij zich zorgen maken over hun privacy. 54% van de 

respondenten beantwoordt deze vraag met een ja.  

 Op veel plekken hangen camera’s, maar het is niet inzichtelijk voor de werknemer in hoeverre de werkgever een 

gerechtvaardigd belang heeft om deze te plaatsen; 

 Medewerkers hebben de ervaring dat Primark de beelden voor oneigenlijk doeleinden gebruikt en er geen 

rekening wordt gehouden met de privacy van werknemers.  

 

   
Totaal (1130) 

 387 (34,3%) 

 615 (54,4%) 

 128  (11,3%) 

Werknemers (776) 

 309  (39,8%) 

 394  (50,8%) 

 73     (9,4%) 

Ex werknemers (353) 

 78   (22,1%) 

 221 (62,6%) 

 54   (15,3%) 

 Ik weet ervan en heb er geen problemen mee 

 Ik maak me weleens zorgen over mijn privacy 

 Weet niet / geen mening 

 

WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘Op dag 1 dat ik begon bij Primark werd mij verteld: kijk uit voor de camera’s meisje, ze houden ons constant in de 

gaten. Ik voel me elke dag opnieuw extreem bekeken. De camera's worden bijna alleen maar gebruikt voor het volgen 

van personeel. Wanneer er camerabeelden nodig zijn voor bijv. een diefstal van een portemonnee van een klant dan 

heeft de beveiliging die niet omdat de camera’s daar eigenlijk niet voor zijn.’  

Een medewerker uit Eindhoven 
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‘Voor alles wordt de camera gebruikt. Hoe laat kom je binnen hoe laat ga je naar huis. Klok je in/uit met je jas, hoe 

vaak ga je naar toilet, hoe lang sta je te kletsen met andere collega's en of je überhaupt werkt. Hoe lang je pauze 

houdt, wanneer de periode van contractverlenging aan komt dan worden vooral veel camerabeelden opgevraagd door 

HR en managers zodat ze minpunten eruit kunnen halen en dat als reden gebruiken om je contract niet te verlengen.’ 

Een medewerker uit Zaandam 

‘Ik vind het zorgwekkend dat ik niet weet waar de beelden voor worden gebruikt. Daarnaast wordt er vaker gedreigd 

met het bekijken van de camerabeelden. Dit is voor mij op zich geen punt want ik volg de regels, maar dreigen vind ik 

niet oké.’  

Een medewerker uit Amsterdam 

‘Er hangen zelfs camera's in de dameskleedruimte waar managers op kijken of we wel opschieten en niet te lang 

blijven hangen. Collega's kleden zich hier gewoon om en er kijken mannelijke managers die dan ook teruggeven als je 

te lang hangt tijdens de pauze. Schandalig.’  

Een medewerker uit Rotterdam Alexandrium 

‘Overal hangen camera's, behalve op de wc's en de ruimtes waar je je kan omkleden. Ik voel me altijd erg bekeken. Ik 

zie de security en managers vaak zitten achter de tv-schermen, te checken hoe iedereen aan het werk is. Sta je 30 

seconden stil? Dan komt een supervisor je daar al op aanspreken. De communicatie tussen managers en supervisors 

verloopt erg vlot vanwege de walkie talkies die ze altijd bij zich hebben.’  

Een ex-medewerker uit Almere 

‘Ik heb er geen problemen mee. Als het voor de veiligheid is van anderen en mezelf dan vind ik het prima. Ik had het 

alleen erg gewaardeerd als ze hier wat meer open over waren, want het zijn er toch wel echt ontzettend veel.’  

Een ex-medewerker uit Eindhoven 

 

8)  HET ONTBREKEN VAN EEN ONDERNEMINGSRAAD 

Elk bedrijf met 50 of meer werknemers dient een ondernemingsraad te hebben. Primark voldoet per filiaal aan deze 

eis, maar heeft er geen. We vroegen werknemers of zij een OR wenselijk vinden en of zij zich hiervoor kandidaat 

zouden willen stellen.  

 81% vindt dat er een ondernemingsraad moet komen en in elk filiaal zijn er meer dan voldoende medewerkers 

die zich hiervoor kandidaat willen stellen.  

 

   
Totaal (1118) 

 38    (3,4%) 

 905 (81,0%) 

 175 (15,6%) 

Werknemers (768) 

 34     (4,4%) 

 620 (80,7%) 

 114  (14,8%) 

Ex werknemers (349) 

 4       (1,1%) 

 284  (81,4%) 

 61    (17,5%) 

 Ik vind een OR bij Primark niet nodig 

 Ik vind dat er snel een OR opgericht moet worden 

 Weet niet / geen mening 
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WAT ZEGGEN DE MEDEWERKERS HIEROVER?  

‘Er wordt aangegeven dat we geen OR hebben maar wel “round table”-gesprekken en dat dit ongeveer hetzelfde is. Dit 

is onjuist, aangezien “rond de tafel” slechts een vergadering is tussen een aantal managers/supervisors. Een OR is iets 

totaal anders. Managers doen alsof wij dom zijn en niet meetellen.’  

Een medewerker uit Eindhoven 

‘Primark had allang een OR moeten hebben. Er zijn teveel klachten en wordt niet geluisterd naar werknemers. Er moet 

een OR komen!!! Het managementteam laat alles op zijn beloop, omdat er vaak van bovenaf besluiten worden 

genomen.’  

Een ex-medewerkers uit Zoetermeer 

‘Dat hoort gewoon vind ik bij een bedrijf met zoveel mensen. Zodat er ook mensen zijn die opkomen voor het gewone 

personeel! Nu is er niemand waar je terecht kunt als je echt een probleem heb! En HR houdt de managers een hand 

boven het hoofd.’  

Een medewerker uit Hoofddorp  

 


